
Woordje van de voorzitter
Beste Bruggeling,
 
Het nieuwe jaar 2024 wil ik starten met het 
gedicht The Year uit 1910 van Ella Wheeler 
Wilcox. Vrij vertaald klinkt het als volgt:

Wat kan er gezegd worden in 
Nieuwjaarsrijmpjes,
dat niet duizend keer is gezegd?
De nieuwe jaren komen, de oude jaren gaan,
We weten dat we dromen, we dromen dat we 
weten.
We staan lachend op met het licht,
We gaan huilend liggen met de nacht.
We omhelzen de wereld tot het prikt,
we vervloeken het dan en zuchten om vleugels.
We leven, we hebben lief, we jagen, we 
trouwen,
we kransen onze bruiden, we laken onze doden.

We lachen, we huilen, we hopen, we vrezen,
en dat is de last van het jaar.

Dit gedicht vat samen wat we meemaken met 
het verstrijken van elk jaar. Draait de wereld 
begin 2024 ook niet dol? De kinderdoden 
in Gaza, de oorlog in Oekraïne en de vele 
conflicten in Afrika. Laten we hopen dat er 
overal in de wereld vrede mag zijn.

Vlaams Huis

Ook in Brugge staat de wereld niet stil. Wij 
Vlamingen hebben dit jaar de kans om ons te 
uiten over vijf jaar Vlaamse en federale regering 
en over zes jaar stads- en provinciaal bestuur. 
Vergeten we ook niet de Europese verkiezingen, 
want Europa speelt steeds meer een rol in ons 
leven. 

Sedert vorig jaar beschikken wij weer over een 
secretariaat in onze stad, ons ‘Vlaams Huis’. 
Hier willen wij met het N-VA-bestuur én met 
u samenkomen om beide verkiezingen voor 
te bereiden of om ideeën uit te wisselen voor 
de komende zes jaar. N-VA Brugge staat niet 
stil en wil de schoonste Vlaamse stad mee 
besturen.

Wij wensen u en uw familie een bijzonder goed 
jaar toe.

Joël 
Boussemaere

Voorzitter N-VA 
Brugge

VOOR
VLAAMSE
WELVAART
Met die kernboodschap trekt de N-VA volgend jaar  
naar de kiezer. 

Uw welvaart wordt dé inzet van de verkiezingen. 
Want zonder welvaart en een gezonde economie 
kunnen we niet investeren in kwalitatieve zorg, 
leefbare pensioenen, zekere en betaalbare energie, 
moderne infrastructuur, uitmuntend onderwijs en 
een strenger veiligheids- en migratiebeleid. 

Op www.voorvlaamsewelvaart.be legt voorzitter 
Bart De Wever haarfijn uit waarom wij uw welvaart 
vooropstellen.

Na drie jaar van Franstalig-links Vivaldi-
beleid dat vooral de belangen diende 
van niet-werkenden, is de N-VA de 
enige garantie om onze werkende en 
ondernemende Vlaamse middenklasse 
opnieuw te versterken. Maar dan moeten 
we wel nú, met alles wat we in onze mars 
hebben, het tij keren. 
Voor Vlaanderen. Voor welvaart.”

Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.

Bekijk de videoboodschap 
van Bart De Wever

Zes Brugse toppers voor drie parlementen
Liefst zes enthousiaste Bruggelingen zijn in juni kandidaat voor het Vlaams Parlement, het federale Parlement of het Europees  
Parlement. Minister-president Jan Jambon kwam hen alle steun toewensen bij de opening van het nieuwe ‘Vlaams Huis’ aan de 
Steenkaai 34K in Brugge.

Van links naar rechts herkent u: 
 Ilse Coopman (8ste plaats Europees)  An Capoen (5de plaats Kamer)    Maaike De Vreese (2de plaats Kamer)    Jan Jambon 

(minister-president)  Nele Caus (7de plaats Vlaams)  Geert Van Tieghem (10de plaats Vlaams)   Sam Vandoorne (5de opvolger Vlaams)

Brugge
WINTER 2023 I V.U.: POL VAN DEN DRIESSCHE, COLETTIJNENHOF 13, 8000 BRUGGE

www.n-va.be/brugge N-VA Bruggebrugge@n-va.be



Spaarpot bijna 
leeg, schulden 
verdubbeld
Fractievoorzitter Geert Van Tieghem 
maakte een scherpe analyse van de 
nieuwste begrotingscijfers. “De grootste 
sponsors van de stad doen het voor-
treffelijk: het Gemeentefonds dankzij 
Vlaanderen, de opcentiemen op de on-
roerende voorheffing en de aanvullende 
personenbelasting, dankzij de hardwer-
kende Bruggelingen en onze bedrijven.”

Alle ontvangsten staan op recordni-
veau. “Aan de kostenzijde knelt echter 
het schoentje! In vier jaar tijd stegen de 

personeelskosten met 37 procent. Dé 
uitdaging voor de volgende jaren is om 
die kosten onder controle te houden; ze 
bedragen meer dan 40 procent van alle 
uitgaven”, berekende Geert. 

Bovendien beheert het stadsbestuur de 
centen niet steeds als een goede huisva-
der. “Denk aan de miskoop van kerst-
containers, de dure studies, het prijzige 
nieuwe museumlogo, de hoge huurprijs 
voor het ‘Huis van de Bruggeling’, de 
830.000 euro per jaar voor de centrum-
shuttles en het laattijdig herzien van onze 
verzekeringen. In de Brugse spaarpot zit 
nog amper 6,8 miljoen euro. In 2013 was 
dat nog 100 miljoen!”, besluit Geert. 

Intussen zijn de schulden meer dan 
verdubbeld. “We moeten alle komende in-
vesteringen kritisch onder de loep nemen, 

want dit investeringsritme aanhouden 
is onmogelijk. Meer dan ooit pleiten we 
voor zuinigheid 
en financiële 
voorzichtigheid”, 
besluit Geert. 

Geert Van 
Tieghem
Fractievoorzitter

Toerisme leefbaar houden
Raadslid Nele Caus trok in oktober aan de alarmbel over het 
sterk verminderde draagvlak voor het toerisme in Brugge, 
zoals bleek uit de laatste bewonersbevraging. Zij riep het 
stadsbestuur én andere partijen op eindelijk dat negatieve 
discours achterwege te laten en te stoppen met te doen alsof 
Brugge daadwerkelijk ganse dagen overspoeld wordt door 
toeristen. “Samen moeten we van toerisme opnieuw een po-
sitief én leefbaar verhaal maken. Toerisme is een belangrijke 
economische motor voor onze Brugse welvaart. Dat moet veel 
meer benadrukt”, besloot gemeenteraadslid Nele Caus.

Lichtwandeling langs Reien is N-VA-voorstel
Met een knipoog én een potje mosterd bedankt raadslid Nele Caus het stadsbestuur om opnieuw een N-VA-
voorstel te realiseren. Al jaren pleiten wij ervoor om gans Brugge te laten fonkelen in die magische kerstsfeer 
én het lichtparcours naar andere delen van Brugge uit te breiden. Zo deed Nele al in 2020 de suggestie dat 
de Reien een feeëriek decor zouden zijn voor een licht- en klankspektakel. En kijk, drie jaar later is daar 
‘Aurora’. Een potje pittige mosterd als bedankje was dan ook wel op zijn plaats, vond Nele Caus.

Ga voor meer fietsveiligheid

Tijdens een recente controleactie bleek dat meer 
dan twee op drie fietsers in onze stad wettelijk 
niet in regel zijn. Denk aan rijden zonder licht, 
geen remmen, rood licht negeren, rijden met 
gsm in de hand of zonder handen en rijden in de 
verboden rijrichting. 

“Gevaarlijk en zorgwekkend”,  
stelt raadslid Geert Van Tieghem.  
“We blijven proactief sensibiliseren.  
Maar we moeten hardleerse overtreders 
ook durven straffen. Want veiligheid is 
ons belangrijkste goed.”

brugge@n-va.be



N-VA pleit voor Brugs vrijwilligerskorps
Vlaams Parlementslid Maaike De Vreese en raadslid  
Pol Van Den Driessche vragen dat ook Brugge een  
vrijwilligerskorps opricht, zoals de Vlaamse Regering 
voorstelt, om klaar te staan voor Bruggelingen in nood. 

Crisissen als corona of Oekraïne, hitte, wateroverlast en 
onrustwekkende verdwijningen brengen telkens veel mensen 
op de been die ‘iets willen doen’. Tot voor kort was er geen 
centraal punt om vrijwilligers gecoördineerd op te roepen bij 
een noodsituatie. Maar nu wel.

Sinds kort staat de website kanikhelpen.be online. Op dit 
nieuwe digitale platform kunnen vrijwilligers zien of ergens 
dringende hulp nodig is in hun stad. Lokale besturen kunnen 
via de site bouwen aan een eigen vrijwilligerskorps voor bij 
crisissituaties. 

Warme mensen

Maaike De Vreese roept Brugge op om mee te doen. “Brug-
gelingen zijn warme mensen die zich verbonden voelen met 
het wel en wee van hun stad. Dat merkten we tijdens corona, 
toen vele stadsgenoten hielpen in de vaccinatiecentra.” Het 
was Maaike, straks lijsttrekker op de Brugse N-VA-lijst, die 
samen met Lubbeeks burgemeester Theo Francken het idee 

aanreikte voor een Vlaams vrijwilligerskorps naar Deens 
voorbeeld.

Raadslid Pol Van Den Driessche, zelf zeer actief in het Brugse vrijwil-
ligerswerk en het  verenigingsleven, vult aan: 

“Wat zou Brugge zonder trotse vrijwilligers zijn? 
Van de Heilig Bloedprocessie tot stewards in het 
Breydelstadion, overal kom je hen tegen en zijn ze 
nodig. Met dit nieuwe initiatief kan Brugge nog veel 
meer idealisten inzetten op crisismomenten. Het zit 
in onze Brugse genen om mensen in nood te willen 
helpen en zij aan zij te staan”.

Stad moet schade betalen
Door de werken in de Sint-Pieterskerklaan 
kampen bewoners met wateroverlast. Na 
een actie van de gedupeerden en de raadsle-
den Pol Van Den Driessche en Ilse Coop-
man belooft de stad de kosten te vergoeden. 
“Potje breken is potje betalen”, zegt Ilse. 
“De stad mag haar inwoners zeker in tijden 
van nood niet in de steek laten.” Ze wil ook 
dat er een meldpunt met een schadefonds 
komt telkens Bruggelingen schade oplopen 
door openbare werken.

Winters onderdak voor daklozen
Raadslid Ilse Coopman vraagt een permanente oplossing voor de nacht-
opvang voor daklozen, zeker tijdens de wintermaanden. Voorlopig vond 
men een oplossing in het voormalige WZC huize Minnewater. Maar die 
is slechts tijdelijk, tot de werken van start gaan 
voor het nieuwe “Huis van de Bruggeling”.  
Ilse: “Wij vinden het niet kunnen dat er ’s 
winters mensen op straat moeten slapen. Bekijk 
bij de verkoop van panden telkens of die geen 
oplossing kunnen bieden.”

Ilse Coopman Gemeenteraadslid

Pol Van Den  
Driessche

Gemeenteraadslid

Maaike  
De Vreese
Lijsttrekker

Nieuwjaarsreceptie
met Sander en Jean-Marie

Zaterdag 27 januari 
om 18 uur 

Pand 9 (Dreef ter Panne 9, 8000 Brugge).

Gastsprekers zijn lijsttrekkers voor het Vlaamse en het  
federale Parlement: Sander Loones en Jean-Marie Dedecker

Vooraf inschrijven mail naar aagje.merlevede@n-va

www.n-va.be/brugge



Extra steun voor Heilig 
Bloedprocessie
Vlaams minister-president en minister van Cultuur Jan 
Jambon maakt 100.000 euro vrij voor de Heilig Bloedpro-
cessie. De organisatoren willen met dat geld de organisatie 
verder professionaliseren. Er komt ook een nieuw tafereel 
dat herinnert aan de toegenomen macht van de gilden na de 
Guldensporenslag. 

De Heilig Bloedprocessie maakt deel uit van onze Vlaamse 
identiteit. Elk jaar op Hemelvaart trekt de processie, uitgebeeld 
door honderden vrijwilligers, door de binnenstad. De Heilig 
Bloedprocessie verbindt de historische stad, de Bruggelingen 
en ons belangrijkste relikwie. Het is effectief “Brugges Schoon-
ste Dag” en dat getuigen de tienduizenden die van over de hele 
wereld komen kijken. Het wervelende openluchttheater zorgt 
tegelijk voor een economische meerwaarde.

Schittering van Vlaanderen

Raadslid Pol Van Den Driessche: “De Heilig Bloedprocessie 
draagt bij tot de internationale uitstraling en schittering van 

Vlaanderen. Het is uniek erfgoed dat deel uitmaakt van ons 
mooie, soms woelige verhaal van Vlaanderen. De minister-pre-
sident was, na zijn persoonlijke deelname vorig jaar, bijzonder 
onder de indruk van de vormgeving én de enthousiaste inzet 
van zoveel vrijwilligers. Dit verdient stevige steun van de 
Vlaamse overheid.”

Jan Jambon en Pol Van Den Driessche vinden dat 
de Heilig Bloedprocessie Vlaamse steun verdient.

Dreigbrief voor gidsen
Het stadsbestuur vraagt dat de gidsenverenigingen zich 
hoffelijk gedragen, geen overlast bezorgen, het verkeer 
niet belemmeren, badges dragen en dergelijke meer. Op 
zich niet verkeerd, maar de toon van de brief was alles-
behalve: er werd gedreigd met strenge politiecontroles 
en gasboetes. 

“Deze dreigbrief is bij onze gediplomeerde gidsen zeer 
misplaatst overgekomen”, getuigt raadslid Martine 
Bruggeman. Het is de zoveelste aanfluiting voor de 
gidsen, die een zware driejarige opleiding volgden en 
telkens het beste van zichzelf geven. “Wij vragen meer 
respect voor onze gidsen, de ambassadeurs bij uitstek 
die de schoonheid van Brugge in de verf zetten en toe-
gankelijk maken voor de bezoekers.”

Martine Bruggeman
Gemeenteraadslid 

Maak “Van Visser tot Vork” beter
Het lekkere, duurzame evenement Van Visser tot Vork 
wordt volgend jaar terecht opnieuw georganiseerd. Raads-
lid Martine Bruggeman stelt verbeterpunten voor. 

“Maak er twee weekends van: in de oude vismijn en op de 
Vismarkt. Zorg er ook voor dat geen enkele geïnteresseer-
de hongerig naar huis moet. Organiseer in het stadsarchief 
een fototentoonstelling rond onze Zeebrugse visserij.” 

Veiligere en betere voetpaden a.u.b.!
Brugge scoort met 10,8 op 20 slecht als het op de staat van de voetpaden aankomt. “Dat is ook wat wij 
vaak horen tijdens ons huisbezoeken,” getuigt raadslid Ilse Coopman. 

Wie met een buggy, rolstoel of rollator over de Brugse voetpaden wandelt, merkt dat die er dikwijls slecht 
bij liggen. Niet enkel in de binnenstad, trouwens. “Wij herhalen onze vraag voor een voetpadenplan.  
Wie zich verplaatst, moet dat onbezorgd kunnen doen. Dat is prioritair!” Ilse eist voorts dat voetpaden  
na werken in goede staat hersteld worden. Nu laat dat geregeld te wensen over.

Word lid
Meer weten over deze thema’s? 

Neem contact op met  
N-VA Brugge via e-mail  
brugge@n-va.be

N-VA Brugge



Op 26 juli 1984 wordt Maaike De Vreese geboren in het 
AZ Sint-Jan in Brugge. Als tweede tussen twee broers 
leert ze haar mannetje staan. 

In haar vrije tijd is Maaike een fervent 
sporter. Zo fietste ze in 2023 de 125 
km voor ‘Kom op tegen Kanker’. 

Door haar politieke ervaring, als geboren en 
getogen Bruggeling met een grote liefde voor 

onze stad kozen we Maaike als lijsttrekker 
voor de lokale verkiezingen. Speerpunten zijn 

een veilig, warm en welvarend Brugge. 

De weg van  
onze lijsttrekker 

Maaike 
De Vreese

Aantal verkeersslachtoffers te hoog in Brugge
In 2022 vielen er in Brugge meer dodelijke en zwaargewonde verkeersslachtoffers dan in 2021. Dat blijkt uit cijfers van Vlaams 
Parlementslid en Brugs lijsttrekker Maaike De Vreese. “Elk verkeersongeval in Brugge is er één te veel. Om zulke tragedies te 
vermijden, is het van cruciaal belang dat we de zwarte verkeerspunten aanpakken in onze stad.”

Ten opzichte van 2021 steeg het aantal verkeersdoden van zeven naar acht. Er vielen 49 zwaargewonden, tegenover 38 in 2021. 
Zwakke weggebruikers zijn vaak slachtoffer. In 2022 werden er 4 voetgangers en 30 fietsers zwaargewond, tegenover 2 voetgangers 
en 18 fietsers in 2021.

BRUGGE MOET NOG VIJF ZWARTE VERKEERSPUNTEN AANPAKKEN. 

“Ik roep minister van Mobiliteit Peeters en burgemeester Dirk De Fauw op om dat zo snel mogelijk te doen”, 
zegt De Vreese. Voor één gevaarlijke punt zijn de werken al gepland en voor drie punten zitten de plannen in 
een voorbereidende fase. Voor het verkeerspunt aan de Baron Ruzettelaan, Kortrijkstraat en Vaartdijkstraat is 
extra onderzoek nodig. “Ondanks de doorbraak in het dossier van de Steenbruggebrug eerder dit jaar, is dit 
project helaas op de lange baan geschoven wegens beroepsprocedures. Ik hoop op een snelle uitspraak en 
vraag om dit punt prioritair aan te pakken”, besluit De Vreese.
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Met die kernboodschap trekt de N-VA volgend jaar  
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Uw welvaart wordt dé inzet van de verkiezingen. 
Want zonder welvaart en een gezonde economie 
kunnen we niet investeren in kwalitatieve zorg, 
leefbare pensioenen, zekere en betaalbare energie, 
moderne infrastructuur, uitmuntend onderwijs en 
een strenger veiligheids- en migratiebeleid. 

Op www.voorvlaamsewelvaart.be legt voorzitter 
Bart De Wever haarfijn uit waarom wij uw welvaart 
vooropstellen.

Na drie jaar van Franstalig-links Vivaldi-
beleid dat vooral de belangen diende 
van niet-werkenden, is de N-VA de 
enige garantie om onze werkende en 
ondernemende Vlaamse middenklasse 
opnieuw te versterken. Maar dan moeten 
we wel nú, met alles wat we in onze mars 
hebben, het tij keren. 
Voor Vlaanderen. Voor welvaart.”

Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.

Bekijk de videoboodschap 
van Bart De Wever

Sinds 2019 zetelt Maaike in het Vlaams Parlement en is 
ze ook senator. In 2023 was ze één van de voorzitters van 
ons groot ledencongres. Dit jaar neemt Maaike vanop de 
tweede plaats deel aan de federale verkiezingen. 

Nadat ze afstudeert in Latijn-Wiskunde aan het 
Sint-Andreasinstituut in Brugge, gaat Maaike naar 
de UGent. Ze studeert er in 2006 af als criminologe 
en volgt bijkomend een lerarenopleiding.

Januari 2008: 
Maaike start bij de Dienst Vreemdelingenzaken. In 
2014 wordt ze expert in de vreemdelingenwetgeving 
voor het kabinet van Theo Francken. 

Maaike is van kleins af aan lid van de VKSJ en wordt 
later monitor bij de CM. Ze had een onvergetelijke 
ervaring met het begeleiden van een vakantie voor 
kansarme en mensen met een handicap. 

Maaike is een echte familiemens: spelen 
met de kinderen op het strand of wandelen 

in het bos met haar man en kinderen, 
samen op reis, dat is echt genieten. Zoals 
elke Vlaming lust ze wel eens een frietje.

brugge@n-va.be
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